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Szentes és Derekegyház pol-
gármestere is részt vett dr. 

Dobos András címzetes egyetemi 
docens új állatorvosi rendelőjé-
nek avató ünnepségén. A Sáfrán 
Mihály utcai szomszédos megú-
jult épületben tartott ünnepség 
vendége volt továbbá Sipos Attila 
dandártábornok, családjával és kis 
kedvencükkel, s persze sokan má-
sok Japántól Szentesig. 

Szabó Zoltán Ferenc 
polgármester 1999-es sze-
mélyes történetével kezd-
te mondandóját, amikor 
kutyájuk december utolsó 
napján mérgezés áldoza-
ta lett, és sehol sem talált 
számára ellátást. Így jutott 
el Fábiánsebestyénbe dr. 
Dobos András állatorvos-
hoz, aki azonnal rendel-
kezésére állt, ám a mű-
tétnél neki is segédkeznie 
kellett. Az állatot ugyan később elveszítették, de a 
gesztus örök emlék maradt  mesélte a polgármes-
ter. - A továbbiakban is gyakran összefutottunk az 
életben, hiszen ma is van kutyánk, macskánk, nem 
beszélve rólunk… Fókuszba helyeződött a szemé-
szet. Látható, hogy az ország mely tájairól, vagy 
éppen külföldről érkeznek a segítségre szorulók. 
Folyik itt oktatás is, ez által a rendelő olyan pont 
lett a városban, amely Szentes hírnevét öregbíti. A 
polgármester örömét fejezte ki a látottakért, a szak-
mai háttérért, s hogy a magánéletet sikerült a min-
dennapi munkától elválasztani. 

Szabó Zoltán Ferenc két oklevelet nyújtott át a 
lokálpatrióta és kiváló szakorvos dr. Dobos And-
rás részére, egy nagyon komolyat, s egy tréfásab-
bat. A tárgyiasult elismerések kifejezik a tiszteletet 
a modern állatorvosi szemészet meghonosításáért, 
az új utak kereséséért, az egyedi módszerek meg-

valósítására való törekvésért. 
Lokálpatriótaként a doktor úr 
szabadidejében sem tétlenke-
dik, hiszen folyamatosan új 
utakat keres a helyi közösség 
építésében, formálásban is. 
Nagy büszkesége családja és 
rendkívül jó humorérzékkel 
van megáldva. Mielőtt szót ka-
pott volna az ünnepelt, Torday 
Henrietta megkérdezte tőle, 
szakmai pályafutása során hú-
zott-e már ki szálkát sündisz-
nóból? 

- Szálkát sündisznóból nem, 
de Gombos Bandi bácsi men-
toromra emlékezve - válaszol-
ta dr. Dobos András, 14 éves 
koromban tehén recésgyomrá-
ból szöget már igen… Az élet 
tele van hihetetlen örömökkel 
- mondta és meghatottan em-
lékezett vissza édesapjára, az 
általa megkövetelt fegyelemre. 
- 1988. május 28. Derekegy-
ház a szakmai kezdet, az idei 
pedig kerek év - mondta, majd 
felsorolta a családi évforduló-
kat. - Azt tanultuk, hogy a mi 
hibánkból másnak ne legyen 

kára és bánata. A jelenlévőkkel sok-sok közös em-
lékünk van. Kérdezik többen, mi a vagyonunk? A 
három gyerekünk, mindegyikük az orvosi pályáját 
egyengeti. Próbálom a családot egyben tartani, de a 
barátaim is mind a család tagjai. Úgy gondolom, a 
mi életünk példa lehet mások számára. Ebben a vá-
rosban hét generáció óta él Dobos. Az üllő a déda-
pámra emlékeztet, aki kovácsmester volt. Éljük 
meg mindannyian a jelent úgy, hogy példák lehes-
sünk mások számára. Úgy nevelem a gyermekeimet 
is, hogy távol a várostól szentesiek maradjanak, ám 

Szentesen mindig legyen 
Dobos!

Majd a jelenlévőket vé-
gigkalauzolta a rendelőn. 
Megnézhettük az optikai 
koherencia tomográftól az 
összes, ma legmodernebb 
diagnosztikai, digitális 
röntgen, valamint labo-
rautomata és lézeres, en-
doszkópos műtéti eszközt. 
A mai műtőben már mód 
van a vérzés nélküli vágás-
ra a daganatok eltávolítása 
során. Dr. Dobos András 
azonban sokszor szeret a 
szemének hinni, ilyenkor 
a mikroszkópba is belenéz. 

Beszélt arról, hogy az állatorvosi világkonferenci-
ákon az utóbbi 4 alkalommal 10 szemészeti abszt-
rakttal vettek részt, így Kanadában, Ausztráliában, 
Dél-Amerikában. Szeretné, ha a szentesi iskola 
nyomot hagyna a világban. 

Kép és szöveg: Dömsödi Teréz

Az új Kiséri Állatorvosi Rendelő avató ünnepségén 

A DOBOSOK, ÉS SZENTES

A Gerecz Elemér Sporthorgász Egyesület 
tagjai, Tibrik Gábor titkár és Darabos János hor-
gászmester vezetésével elvégezték a tavaszi hal-
telepítéseket. Darabos János érdeklődésemre el-
mondta, hogy április 5-én 30 mázsa háromnyaras 
pontyot helyeztek el a Gerecz tóba és a Kurcába. 
Ebből a halból 15 mázsa jutott a Vekerbe is, ahova 
még 100 kilogramm csukát telepítettek.

* * * 
A Kommun csatornába és a Kurcá-

ba 50-50 kiló kétnyaras csuka került. 
Ebből a halból még ősszel további 
100 kilónyit fognak telepíteni a Kur-
cába. Május 2-án a Veker csatornába 
200 kilogramm, a Kommunbe 100 
kilogramm kétnyaras pontyot is te-
lepítettek. Keszegből a Gerecz-tóba 
500 kilogramm, a Kurcába 20 mázsa 
került. 

Darabos János elmondta, hogy a vi-
zek védelmét még a telepítések előtt 

elkezdték. Ilyenkor azt vizsgálják, 
hogy illetéktelenek ne helyezzenek el 
hálót a vizekben. Megtartották már-
cius 20-án a környezetvédelmi napot 
is, amikor az egyesület vizeinek kör-
nyékét mentesítették a hulladékoktól. 
Ezúttal a legérdekesebb egy palack-
posta volt, amit kifogtak a vízből. A 
horgászmester megerősítette, ponty 
horgászatra tilalom van ebben a hó-
napban és továbbra is tart a compóvé-
delem. Folyamatban van a törpehar-
csa gyérítés. 

A horgászegyesület folytatja a hor-
gászvizsgákat, e nélkül ugyanis az 
egyesület vizein horgászni nem lehet. 
Május 15-én és 16-án 5-5 fő fogja le-
tenni a horgászvizsgát. Készül továb-
bá az egyesület a május 29-ei Gyer-
mek Horgászversenyre - tudtuk meg.  

- te - (Fotó a telepítésről: Gerecz Elemér HE.)

MI ÚJSÁG A HORGÁSZOKNÁL?

A Csongrád-Csanád 
Megyei Dr. Bugyi Ist-
ván Kórház és a Magyar 
Vöröskereszt Szentesi 
Vezetősége minden hé-
ten kedden és szerdán 
délelőtt 07.30-12.00 órá-

ig, csütörtök délután 
14.00- 17.00 óráig tart 
véradást Szentesen a 

Vérellátó Állomáson.
A Szentesi Vérellátó és 

a Magyar Vöröskereszt 
Szentesi és Csongrádi 
vezetősége véradást tart: 
május 10-én Nagytőkén 

a Művelődési Házban 
15:00-17:00, május 11-
én a Bökényi Napraforgó 
Óvodában Csongrádon 
14:00-16:00, május 14-
én a Kertvárosi Expon 
Szentesen 10:00-13:00, 
május 17-én  Mindszen-
ten a Művelődési Házban 
14:00-18:00, május 19-
én a Bokrosi Mars Kft-
nél 09:00-12:00, május 
24-én M i n d s z e n t e n  
a  Művelődési Házban  
14:00-18:00, május 30-
án a Legrand Zrt. Fahá-
zában Szentesen 10.00-
13.00 és 17.00-19.00 óra 
között.  

További részletekért 
és az esetleges változá-
sok miatt kérjük kísérjék 
figyelemmel a Vérellá-
tó Szentes és a Magyar 
Vöröskereszt Szen-
tes-Csongrád Területi 
Szervezetének Facebook 
oldalát.      

Vérellátó Állomás

VÉRADÓKNAK
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Született Szentesen: Forgó György 
és Sebők Ramóna Edinának 
CSENGE RAMÓNA, Becsei 
Dániel és Ökrös Enikőnek OLI-
VÉR, Boldizsár Péter és Fülöp 
Erzsébet Ilonának LORETTA 
RÉKA, Valkai Zsolt Gábor és 
Gömöri Nikolettnek ZOÉ HAN-
NA, Kövér Zsolt és Faragó Erzsébet Hajnalkának ÁDÁM, 
Baranyi Roland és Kovács Krisztina Renátának RELLA, 
Suba Norbert és Balázs Barbara Lejlának NORBERT DO-
MINIK, Heltai Angelus és Seres Natáliának (Csongrád) 
ELENA VALENTINA nevű gyermeke. 

Házasságot kötött: Berényi Tibor és Kurucz Andrea. Bálint 
Róbert és Galló Évi. 

Elhunyt: Tóth Jánosné Gál Ilona, Kuczora Henrikné Tal-
mácsi Mária Magdolna, Sándor Jánosné Czakó Anna, 
Varga Sándorné Gerabek Eszter, Kállai Zoltán, Bugyi Já-
nos, Szabó Tiborné Berkes Edit, Zsíros Pál, Pólya Lajos, 
Lucz Zoltánné Németh Rozália Anna, Török Ferenc Jó-
zsefné Labádi Eszter, Polyák Pál, Fási Jánosné Dancsó Ju-
liánna Lídia, Tési Vass Gergely, Rákóczi Sándorné Bódi 
Mária, Horváth László, Berkecz István szentesi, Nagyis-
tók Györgyné Rácz Ilona, Patai Imréné Kallai Gizella, Ács 
Antal csongrádi lakos. 

AZ ÖKÖKLUB ÚJABB KEZDEMÉNYEZÉSEI

A Szentesi Sport- és 
Üdülőközpont és 

Szentes Város Önkor-
mányzata ebben az évben is 
5000 darab fürdőbelépővel 
támogatta a véradókat. Sza-
bó Zoltán Ferenc polgár-
mester ebből az alkalomból 
kiemelte, hogy a nehezebbé 
vált gazdasági körülmények 
ellenére is folytatják a ko-
rábbi hagyományt a véradók 
megbecsüléséért és elisme-
réséért.

 * * *
Ez alkalommal a vé-

radásszervezést végző 
Magyar Vöröskereszt 
C s o n g r á d - C s a n á d 
Megyei Szervezete 
képviseletében Sasvá-
ri Krisztina igazgató 
elismeréssel szólt a 
térségi véradói akti-
vitásról és a véradók 
közösségéről. Kiemelte a térségi vé-
radó mozgalom támogatottságát is, 
amelyben élen jár Szentes Város Ön-
kormányzata. A fürdőbelépők felaján-
lása példa, amelyhez hasonló több 
városban is megvalósul most már. Az 
eredeti ötlet Szentesről indult. - Sze-
rencsések vagyunk, hogy a véradókat 
ezzel motiváljuk, hiszen a fürdőbelé-
pő nem csak egy kupon, hanem zálo-

ga annak, hogy 
az egészségért 
cserébe, amit a 
véradók a segít-
ségükkel bizto-
sítanak a bete-
gek számára, a 
Vöröskereszt, az 
Önkormányzat 
és az Üdülőköz-
pont támogatá-

sával egy kis feltöltődés, rekreáció 
álljon a rendelkezésükre. A legkeve-
sebb az, hogy az ő egészségükre is 
gondoljunk - mondta. 

A fürdőbelépőket a Dr. Bugyi István 
Kórház képviseletében Dr. Abebéné 
Bagi Márta ápolási igazgató vette át. 
A véradók a Vérellátó Állomáson fo-
lyamatosan kapják meg azt. 

Kép és szöveg: dt.

ISMÉT FÜRDŐBELÉPŐK 
A VÉRADÓKNAK Április 29-én tar-

totta 15 éves jubileumi 
gálaestjét a Megye-
háza Konferencia és 
Kulturális Központban 
az Árpád Szabadidős 
Sportklub Piroska 
Tánccsoportja. Ebből 
az alkalomból a klub 
táncosait és a megje-
lent vendégeket Szirbik 
Imre ny. polgármester 
köszöntötte. Azt mond-
ta, a 15 év barátságban 
nagyon gyorsan elszállt. 
Ami nagyon jó, hogy az 
egymásra figyelés, a 
zene, a tánc visszahozta a tánccsoportba a fiatalságot, az 
összetartozás élményét. Bátrak voltak, mertek mozdulni a 
ritmusra, s a hölgyek, urak ma is merik magukat jól érezni.

* * * 
Az ünnepséget a tánc világnapján rendez-

ték. Almási Jánosné Erzsike és a tánccsoport 
vezetője, Lakosné Piroska együtt konferálták 
fel a műsorszámokat. Minden szépet és jót 
elmondtak a táncról, felsorolni hosszú lenne, 
de kiemeljük talán a legfontosabbat, amel-
lett, hogy a tánc fejleszti az állóképességet 
és a mozgékonyságot, a testi, lelki egyensúly 
megteremtéséhez is hozzá tud járulni. A férfi 
tánc közben igazán férfias, hiszen partnernő-
jét óvja, védi, vezeti a mozdulatok csodáján 
át az önkifejezés varázslatába. A formáció-
ban részt vevő hölgyek legalábbis így érzik. 
Ünnep számukra minden próba, nem beszél-
ve a gyönyörű ruhákról, amelyekben szár-
nyalnak a bemutatókon. 

Lakosné Piroska megemlékezett a kezde-
tekről és köszöntötte az alapításban résztve-
vő hölgyeket. 2006 ősze óta a tánccsoport fo-
lyamatosan, egyre sikeresebben működik. A 
legnagyobb sikert 2019-ben érték el, amikor 
a VIII. Országos Népek Tánca - Népek Zené-
je minősítő versenyen Kiemelt Arany Minő-
sítést értek el, amit 1 év múlva Harkányban 
megismételtek. Köszönettel szólt Szatmá-
ri-Nagy Szilvia, a SZILVER TSE vezetőjé-
nek támogatásáról, aki kezdetben ruhákkal 
segítette a fellépéseiket. A gálaesten énekelt 
a Tilinkó Népdalkör, a tagok közül néhányan 
ugyancsak táncoltak. A két csoport között a 
kapcsolat továbbra is kiváló. 

A Piroska Tánccsoport nevet 2018-ban 
vették fel, ekkorra már sok-sok fellépés volt 
mögöttük. 

Testvérkapcso-
latot létesítettek 
a hódmezővásár-
helyi Szépkorúak 
Néptánccsoportjá-
val, akikkel, ahogy 
ez alkalommal is 
tették, kisegítik 
egymást. A nép-
tánccsoportban a 
gálaesten két szen-
tesi pár is közre-
működött. Kiváló 
kapcsolatot ápol-
nak továbbá az 
újszentesiek ma-
gyar egyesületével 
és Zentagunaras 
tánccsoportjával 
is. Az újszentesiek 
üdvözletét Dénes 

Ildikó egyesületi elnök személyesen tolmácsolta a gálaes-
ten. 

A népes közönség a Palotást, angol walzert, tangót, cha-
cha-t és rock’ and rollt, de a csodálatos bécsi keringőt is 
megtapsolhatta. Ez utóbbi táncukra különös izgalommal 
készültek, de amint a többi, ez a táncuk is csodálatos volt. 
A gálaestet vacsorás, táncos bál követte Kovács Zoltán 
muzsikájának köszönhetően, remek hangulatban. További 
sok sikert kívánunk a tánccsoport minden párjának és La-
kosné Piroskának!                                        Kép és szöveg: D. T. 

Jubileumi gálaműsor a Megyeházán

ÜNNEPELT A PIROSKA TÁNCCSOPORT

CSALÁDI ESEMÉNYEK

Május 5-én, csütörtökön, a Dózsa Házban a Szen-
tesi ÖKOKLUB vendégül láthatta Szentkúti Kiss 
Gábort egy kötetlen beszélgetésre. A beszélgetés 
témája a Kurca 450 méteres szakaszának a megújí-
tása, sétánnyá alakítása, melyről már sok szó esett a 
helyi médiában. 

Köszönjük Barát Lászlónak a találkozó megszer-
vezését, és köszönjük minden érdeklődőnek az ak-
tív jelenlétet. Egy kellemes, kötetlen beszélgetés 
keretében részletes bemutatást kaptunk a Kurca 
part ezen szakaszának megújításáról, a tervekről, a 
majdani munkálatokról. Köszönjük Szentkúti Kiss 
Gábornak, hiszen szavai nyomán elképzelhettük, 
milyen lesz a Kurca part a Makai hídtól a Kurca 
hídig.  A beszélgetés során szó esett azokról, a még 
kivitelezésre váró ötletekről is, amelyeket az Ön-
kormányzat az ÖKOKLUB javaslataira szem előtt 
tart. Az is lényeges, hogy ismerjük e eléggé a fo-
lyócskát, mint felbecsülhetetlen értéket. 

A megbeszélésen az alábbi ötletek merültek fel:
- ismeretterjesztő táblák elhelyezése, közöttük a 

legszebb természetfotókkal, az egyik oldalon,
- madár ábrázolás a leendő ivókútnál.
A Kurca partjának múlt idézésére:
- vízimalom makettjének kihelyezése,
- sóhordó csónak elhelyezése.
Várjuk a lakosok észrevételeit, ötleteit azon ut-

cák, terek és egyéb közterületek megjelölését, ahol 
meglátásuk szerint fapótlásra van szükség. Az öt-
leteket kérjük Mészárosné Surányi Olga részére az 
olgasuranyi2@gmail.com e-mail címre eljuttatni.

Ökoklub sajtó (Fotó archív)
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Szentes Város Önkormányzata 
Képviselő-testülete tagjai a körzetük-
ben az elmúlt napokban összesen 10 
ezer, körzetenként ezer-ezer tő egy-
nyári virágpalántát osztottak szét a 
nagymamák tavasza hagyományos 
virágosítási program keretében. 

A Kisér városrészben Szűcs Ildikó 
képviselő asszony a díszkútnál május 

6-án osztotta a virágokat a Városellátó 
NKft. művezetője, Dancsóné Hl-
bocsányi Evelin közreműködésével, 
aki érdeklődésemre elmondta, hogy 
évelő növényként sétányrózsát, az 
egynyári virágok közül többek között 
kakastaréj, bársonyvirág is a kosarak-
ba került. 

Kép és szöveg: dt. 

VIRÁGOK NEM CSAK 
NAGYMAMÁKNAK

A DélKerTÉSZ számára a 2022-es esztendőben 493 ter-
melő mintegy 65.500 tonna friss zöldséget állít elő. 

Nagypéter Sándor elnök úr, beszélgetésünk alkalmával elmondta, 
hogy a hajtatott zöldségtermesztés 100 hektáron fóliasátrak-
ban, 50 hektáron üvegházakban történik. Ez évre az integrált 
biológiai növényvédelem 97%-ban teljesül. A tervezett árbevé-
telük 17,5 milliárd forint, amelynek legnagyobb tétele idén is a 
paradicsompaprikával kiegészült „Szentesi Paprika” Hungarikum 
termékcsalád lesz. 

* * *
Nagypéter Sándor elnök elsőként beszámolt ar-

ról, hogy részt vett a Délalföldi Kertészek Szö-
vetkezete a Fruit Logistica szakkiállításon, amit áp-
rilis első hetében rendeztek Berlinben. Elmondta, 
hogy a rendezvény a korábbiakhoz képest vissza-
fogottabb, színvonalában azonban idén is kiváló 
szakmai találkozó volt. A magyarországi TÉSZ-
ek a korábbinál kisebb standon mutatkoztak be, 
kiemelve a fenntarthatóság, innováció legfrissebb 
eredményeit. A nemzetközi kapcsolatok megha-
tározó protokolláris eseménye volt az idei. 

Idehaza pedig a DélKerTÉSZ megrendezte a Ta-
vaszi Hajtatási Napot, amely a járványhelyzet miatt 
az őszi szakmai nap pótlására szolgált. Fontos és 
hasznos előadások, beszámolók tették lehetővé a 
termelők számára a szakmai tapasztalatok cseréjét, 
bővítését. 

- Elnök Úr! Hogyan alakul idén a tagok által termesztett zöld-
ségfélék aránya? 

- Az étkezési fehérpaprika értékesítési volume-
ne nálunk a legnagyobb, és ezt a szintet szeretnénk 
megtartani. A paprikaféléken belül a tervezett nö-
vekedési arány a 2021. évhez képest plusz 3%. Az 
idei fejlesztéseink tükrözik a piaci igényeket a pa-
radicsompaprika és kaliforniai paprika irányában, 
amelyek elsősorban az export piacokon keresetteb-
bek. Erre is figyelemmel vagyunk. 

Az Árpád Cégcsoport mintegy 8 hektáros üveg-
házfejlesztést hajt végre. Ennek köszönhetően vár-
hatóan a fürtös paradicsomból beszállított meny-
nyiség 6-8%-kal nő, a paradicsom különlegességek 
meghatározó 40%-os bővülése várható. Az utóbbi 
csomagolt formában kerül a fogyasztókhoz. Tartjuk 
a kígyóuborka termésmennyiségét. A fejes káposz-
tát és kínai kelt általában a hidegfóliások előnö-
vényként termesztik. A fejes káposzta termés meny-
nyisége közel 150 tonnában várható. A kínai kel 
összességében 125 tonna mennyiségben tervezett, 
elmarad 10%-kal a korábbi évekhez képest - hall-
hattuk. 

Nagypéter Sándor elnök úr az ipari növényekről 
szólva kiemelte: új növényként, lényeges árbevétel 
növekedést hozhat a csemegekukorica termesztés. 
Több termelő a zöldborsó és az ipari paradicsom 
mellett termeszti. Az ipari növények ily módon a 
korábbi 25 ezer tonna helyett 38 ezer tonna mennyi-
séget hozhatnak, árbevételt tekintve a korábbi 1,5 
milliárddal szemben 3 milliárd forintot várnak.

- Milyen értékesítési feltételek kellenek a tervezett összárbe-

vétel eléréséhez? 
- A fehérpaprika vonatkozásában igyekszünk a 

2020. évi viszonyítási évhez képest a lehető legjobb 
árat elérni. A frisspiaci termékeknél hétről-hétre 
küzdünk meg az árért. A mögöttünk lévő hónapok 
azért bizakodásra adnak okot annak ellenére, hogy 
pl. a németországi 7-8%-os, vagy a holland 11%-
os infláció, és inflációs ár-bér spirál következett be. 
Ezt próbálja minden kormányzat a kormányzati, 
gazdasági, jegybanki beavatkozással ellensúlyozni. 
A széndioxid kibocsátás csökkentésére bevezetett 
plusz szankciós díj az áram árában már az ősz folya-
mán jelentős árnövekedést eredményezett. Az lenne 
a megnyugtató, ha legalább ezt a büntetést most az 
EU elengedné, hiszen most a gazdaság túlélésére 
kerül a hangsúly. Arra, hogy az unió tagországai-
ban legyen elég élelmiszer. Nekünk is törekednünk 
kell arra, hogy olyan árakat tudjunk elérni, ami mel-
lett a termelőink a jövő évben is biztonságosan tud-
nak dolgozni, az integráció fenn tud maradni. Ha 
az első hónapok szerinti tendenciát tartani tudjuk, 
nem lesz probléma. Gát egyedül a fogyasztóképes 
kereslet lehet. Az, hogy a drágább terméket a fo-
gyasztó leemeli-e a polcokról. Bizakodásra ad okot 
az is, hogy az elmúlt években jelentős mértékben 
az exportra helyeztük a hangsúlyt, s jelenleg job-
ban húz a külföldi piac, mint a belföldi. Ez lehetővé 
teszi számunkra, hogy továbbra is ki tudjuk tartani 
a belföldi árakat. Ha ezt meg tudjuk tenni, akkor 
a termelőinknek lesz jövője. Csak megjegyzem, 
hogy az 1 kg terményre jutó áram- és fuvarköltség 
8 forinttal, az összes költség 15 forinttal növekszik 
a tavalyi évhez képest. Bizakodásra ad okot az a 
tény is, hogy a jordán, marokkói paprika sem tud 
az országba jönni a tavalyi alacsony áron. Eddig az 
időjárás is segített abban, hogy jobb a termés minő-
sége, és jobbak a hozamok. 

(Folytatása a 4. oldalon.)

DélKerTÉSZ: Nem engednek az árakból…

A MUNKABÉREN SEM HÚZNAK NADRÁGSZÍJAT
151 éve, 1871. má-

jus 8.-június 2. között 
a Szolnok Megyei 
Törvényszék tár-
gyalta Oroszi Mik-
lós volt szentesi 
polgármester és 
Talányi János kun-
szentmártoni orvos 
1868-ban kezdődött 
bűnfenyítő perét. Az 
ítélet a vádlottakat 
- „próbák elégtelen-
sége” okán - felmentette a szándékos 
emberölés vádja alól, ugyanakkor el-
marasztalta őket súlyos beszámítás 
alá eső kihágás vétségében. A vádlot-
tak az ítélet ellen fellebbeztek.

215 éve, 1807. május 9-én Jauernik Fe-
renc vásárhelyi kőművesmester ter-
vei alapján megkezdték az 1761-ben 
épült szentesi református templom 
kibővítését. Néhány hónap múlva a 
presbitérium leállította a munkát, és 
egy teljesen új, nagyméretű templom 
építése mellett döntött. Az új temp-
lom terveinek elkészítésére Fischer 
Ágoston kecskeméti építőmestert kér-
ték fel.

125 éve, 1897. május 9-én Csallány Gá-
bor kezdeményezésére megalakult 
Szentesen a Csongrád Vármegyei 
Történelmi és Régészeti Társulat, a 
mai múzeum jogelőde. (Alapító tagok 
száma 45 fő.)

238 éve, 1784. május 11-én II. József ren-
deleti úton a német nyelvet tette hiva-
talossá Magyarországon. A megyei 
és városi hatóságok 1785. november 
1-jétől voltak kötelesek bevezetni a 

német nyelvű ügyintézést. Az okta-
tásban három év alatt kellett áttérni a 
német nyelvre.

155 éve, 1867. május 12-én megalakult a 
Szentesi Honvédegylet. (Első elnöke 
Hutiray Lajos volt honvéd őrnagy lett. 
Alapító tagok száma: 567 fő.)

50 éve, 1972. május 13-án Pécsi Sándor 
Kossuth-díjas színművész vidám estet 
tartott a Tóth József Színházteremben.

175 éve, 1847. május 14-én V. Ferdinánd 
(1835-1848) aláírta a negyedik szen-
tesi országos vásár tartását engedélye-
ző oklevelet.

155 éve, 1867. május 15-én megalakult  a 
Magyar Történelmi Társulat, amely-
nek első alelnöke, majd 1877-től el-
nöke Horváth Mihály történetíró, 
Szentes nagy szülötte lett.

Szentesi internetes kalendárium - évfordu-
lók napról napra Labádi Lajos emlékére. További 
évfordulók olvashatók a https://www.szentes-
info.hu/mozaik/2022/calendar/evfordulonap-
tar-05.htm oldalon. 

Tímár Ferenc
(Fotó: Horváth Mihály szülőháza Szentesen. 

Forrás:  www.arcanum.hu)

Szentesen egyszer…

INTERNETES KALENDÁRIUM
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Mostantól azokat a feladatokat ve-
szem sorra, amelyek egy teljesen új, 
boldogabb, kiteljesedettebb életforma 
világába vezethetnek át kivétel nélkül 
mindenkit, akik valóban szeretnének 
az életükön jobbítani, és hajlandóak 
mindezért tenni is. 

Irigylésre méltó, amikor egy négy-
generációs család ma egymás köze-
lében élhet. Nagy áldás, hogy ők úgy 
döntöttek, együtt maradnak, s még 
velük élhet dédszülő, aki „tyúkanyó-
ként” fogja össze a mindennapok 
problémáitól szertehúzó családtago-
kat. Azt tapasztalom azonban, hogy 
ezekben a nagycsaládokban is elkél a 
lelki megerősítés, mert bizony vannak 
gondok, nézeteltérések a családtagok 
között. Talán hiányzik valami a teljes-
séghez, vagy a családon belül betöl-
tendő szerepekhez…

Többségünk azonban ma sajnos 
nem ismerheti a négygenerációs csa-
ládok örömeit és gondjait. Kritikusan 
gyakori az elmagányosodás, a kisebb 
létszámú családok megsemmisülése 
elsősorban a családtagok halálával, 
vagy több ezer kilométerre költözé-
sével. Ám napjainkat érdemes a valós 
adottságok, kihívások és lehetséges 
alternatívák „szemüvegén” át látni, s 
bizony ideje „B” tervet készíteni. 

Senki és semmi sem tiltja, hogy csa-
ládok összefogjanak akár közös kert-
művelés, baromfi tartás céljából, vagy 
egyszerűen azért, hogy egymást segít-
sék, támogassák. Különösen szeren-
csés lenne, ha három generáció tudna 

egymásra találni akár a rokoni szálak 
szorosabbá fűzésével, vagy egyszerű-
en a közös értékek, érdeklődés men-
tén. Ilyen közös érték lehet az egészsé-
ges életmódra törekvés, az önellátás, 
vagy az, hogy a gyermekvállalás előtt 
álló fiatal párnak ne kelljen eladósod-
nia a családi otthon megszerzésével, 
vagy éppen egy új, a közösség javát 
szolgáló vállalkozás megteremtése is 
összehozhat családokat. Bármi, ami a 
meglévő források összeadásával lét-
rehozható, kölcsönös előnyökkel jár, 
és minél többek számára jelent pozi-
tív végeredményt, hozhatja el a meg-
újulást. Olyan új kezdeményezésekre 
van szükség, amelyek bármilyen ránk 
zúduló élethelyzetben a túlélést, a ne-
hézségek mérséklését tudják elősegí-
teni.

Téves ma minden megoldást kívül-
ről, pl. a kormányzattól, vagy egy te-
lepülés vezetésétől várni. Ahogy ők 
sem, más sem látja az infláció végét, 
az energiahordozók árának alakulását, 
az ivóvízkérdést, vagy akár azt, hová 
vezet a szomszédos háborús helyzet. 
A természet erői is tartogathatnak 
„meglepetéseket”. Veszélyforrások és 
helyzetek jöhetnek elő a semmiből.

Szeretettel, bizalommal fordulva 
egymás felé semmi sem lehetetlen. 
Ma még talán szabadon felépíthetünk 
kisebb-nagyobb csodákat, s némi sze-
rencsével kivédhetünk közösen nem 
várt kényszerhelyzeteket.

Dömsödi Teréz

Gondolatébresztő 3. 

IDEJE „B” TERVET KÉSZÍTENI…

(Folytatás a 3. oldalról.)

- Jelenleg hogyan alakul a munkaerő helyzet, van-e felvétel, s ha 
igen, mely területeken? 

- Nekem az a filozófiám, hogy hatékonyan kell 
dolgozni, ám ezt nem létszámhiánnyal, akár mun-
kaerő elküldésével, megspórolásával kell megtenni. 
A szerződéseink szerinti, növekvő termésmennyi-
ségekhez nyilván a munkafolyamatok legteljesebb 
mértékű automatizálása is hozzá tartozik, mivel 
többlet létszámban sem gondolkodhatunk. Abban 
gondolkodunk most, hogyan lehet minél több állan-
dó munkaerőt alkalmazni, hiszen a munkavállaló-
inknak is biztonság kell. Az igazi félelmem nekem 
az, hogy miközben megnövekedett a minimálbér 
és a szakmunkás bérminimum, aközben az infláció 
soha nem látott mértékben növekszik, és minden-
kinek a fogyasztói kosara más és más. Már most 

az látszik a kutatások szerint, hogy az 
élelmiszerek ára minimum 30%-kal 
lesz több. Jelenleg elegendő munkaerő 
áll rendelkezésünkre, a megtartásukra 
törekszünk, hiszen nagy a munkaerőért 
folyó verseny. Az is számít, hogy meny-
nyit kell a jövedelemért dolgozni, nem 
csak maga a jövedelem. A nadrágszí-
jat nem a munkabéren, sokkal inkább a 
szervezettségen tudjuk meghúzni. Nagy 
felelőssége van ezért a termelőinknek is, 
hogy pontosan adják le az előzetes jelen-
tésüket az áru beszállításról. Ha valaki 
szeretne nálunk dolgozni, nyugodtan je-
lentkezzen, megvizsgáljuk, foglalkoztat-
ható-e jelenleg, de különösen az Árpád 
Cégcsoport klimatizált üvegházaiban 

volna szükség a dolgos kézre. Bekapcsolódtunk to-
vábbá a középfokú duális szakképzési programba, a 
diákokkal való foglalkozás újabb szervezési felada-
tokat ró ránk. 

- Hogyan alakult át az építkezések miatt a telephely működése? 
- Tavaly januárban vettük birtokba a Nagybani 

Piacot, hogy a forgalmi rend párhuzamos lehessen. 
Az így kialakult forgalmi rend mára stabilizálódott, 
és az új beruházás építési munkálatait is kikerüli. 
Az építkezés az ütemterv szerint napi ütemezéssel 
halad. Magyar beruházásként, elsősorban magyar 
alapanyagokkal, betonpilléres szerkezettel, szend-
vicspaneles kivitelezéssel készül. A forgalmi rend 
tehát nem változik, a telephely működése is zavar-
talan. 

- Elnök Úr! Köszönöm a beszélgetést!
-dite- (Fotók: DélKerTÉSZ)

DélKerTÉSZ: Nem engednek az árakból…

A MUNKABÉREN SEM HÚZNAK NADRÁGSZÍJAT

A Heureka Bőrdíszmű-, Játék 
és Ajándék Üzlet Szentesen a 
Kereskedőház emeletén továbbra 
is minőségi és praktikus táska-
félékkel örvendezteti meg vásár-
lóit. A Kereskedőház a 90-es 
évek közepétől áll a szentesiek 
rendelkezésére, két szintjén az 
évek folyamán sokféle vállal-
kozás élte meg sikeres, vagy 
kevésbe sikeres időszakait. A 
Heurekához kétfelől, két lépcsősoron lehet eljutni. Az 
üzlet ugyanazon tulajdonossal, immár bő két évtizede, 
szép, nyugalmat árasztó környezetben, az újra és újra 
visszatérő vevőkör igényeihez igazodóan bővítette, mó-
dosította árukészletét. 

Szabóné Anna tulajdonos mindig is fon-
tosnak tartotta, hogy vásárlói felé ne csak 
kedvességgel, segítőkészséggel forduljon, 
hanem felismerje, valójában milyen táská-
ra, belevalóra van igazán szükségük. Nagy 
előny volt akkoriban, hogy multi áruházak 
még nem voltak. S persze - amint említi 
- odafigyelt mindig arra is, hogy milyen 
trendek vannak jelen a város más áruháza-
iban, ehhez képest a Heureka hogyan tudja 
mind minőségben, mind árakban a lehető 
legvonzóbb kínálatot nyújtani. Ahogy fo-
galmaz, egyfajta „kutakodás” jellemző ma 
is, ami a szakma szeretetén túl emberisme-

rettel, a másik ember felé megnyilvánuló 
őszinte érdeklődéssel párosul. 

- Mi jellemzi leginkább a mostani kínálatot?
- A jelenlegi kínálatunkat is úgy állí-

tottam össze, hogy mind a női, mind a 
férfivásárlóim megtalálhassák a hétköz-
napokra szóló fontos „társukat” egy adott 
táskában, ám ha ünnepekre kell egy táska, 
legyen ugyancsak megfelelő választék. 
Funkció szerint tudom számukra ajánlani 
a keresett táskát, ám ha szükséges, tovább 
tudjuk gondolni, beszerezni a számára leg-
megfelelőbb színű, adottságú terméket, 
hogy semmi esetre se kelljen táska nélkül 
elhagynia az üzletet. 

- Kedves Anna! További sok sikert 
kívánok az üzlethez, s hogy ezek a 
csodaszép táskák mielőbb „párt” 
találjanak, akik örömmel használják 
őket a rendeltetésük szerint. 

JÁTÉKUNK KÉRDÉSEI:
1. Mi a briftasni? 
a.)Egy nagy pofon. 
b.)Nagy méretű pénztárca, levéltárca.
x.)Afrikai madárfajta.

2. A Heuréka szó jelentését keressük!
a.)Fejfedő. 
b.)Sakálfajta.
x.)Megtaláltam, megvan. 

3. Mi a retikül? 
a.) Boros kupa a középkorban. 
b.)Intim ruhadarab az ókorban.
x.)Női táska. 
A helyes megfejtéseket a visszhang65@gmail.com 

e-mail címünkre várjuk május 25-ig. A helyes megfej-
tést beküldők között a Heureka Bőrdíszmű-, Játék és 
Ajándék Üzlet vásárlási utalványait sorsoljuk ki. 

Előző játékunkat a Szentesi Díszfais-
kola támogatta. A Szentes, Vásárhelyi út 
146. szám alatti telephelyen a következő 
nyertesek, a részükre megküldött levéllel 
és személyi igazolványuk felmutatásával 
választhatják ki az ajándékukat: Király-
né Varsányi Nikoletta (Szentes), Zsótér-
né Vígh Mária (Szentes) és Badár László 
(Szentes). Gratulálunk!

A helyes megfejtések voltak: 1. A Mag-
nólia hoz hamarabb virágot, mint levelet. 
2. Az örökzöldeket télen akkor kell öntöz-
ni, ha nincs megfelelő mennyiségű csapa-
dék. 3. Az egynyári virágok egész nyáron 
virágoznak. (x.)

JUBILEUMI JÁTÉKUNK 10. FORDULÓJA
HEUREKA , MINT A TÁSKÁK SZAKÉRTŐJE

A Szentes Városi 
Könyvtár Filmklubjában 
május 24-én a „Sajnáljuk, 
nem találtuk otthon” c. an-
gol film vetítésére kerül 
sor. A filmkedvelőket 18 

órára várják. 
A gazdasági válság idején a munkanélkülivé váló 

családfő csomagkézbesítőnek áll. Egyre feszítőbb, 
kizsákmányolóbb helyzetben próbál helyt állni, ám 
a körülmények a család rovására alakulnak. A film 
valós események alapján készült, napjainkban is 
aktuális élethelyzetet dolgoz fel.

A kétszeres Arany Pálma díjas rendező filmje a 
legjobb európai film közönségdíját is elnyerte. 

FILM-
KLUB
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A Teremtő végtelen rendező kezébe 
tegyünk le mindent, mi teher, mi fáj!
Milyen nehéz ez. Kimondhatatlan. 
Nehéz, mert uralni mindent nem szokás!
Mi az, hogy minden? Mi az, mi szokás? 
Mi az, mi szolgál, vagy nem szolgál ma már? 
S a jelenbe nem hoz semmi megnyugvást. 
Bennünk valami másnak kell nyílni…
Ajtónak szívünk kellős közepén, mert
már nincs kérdés, főleg nincs kétség.
Szeretet van mindenekfelett nyílva,
ahogy rózsa, ahogy liliom omlik az útra.
Nyílik az újra, nem kérdi, miért szép.
Csak van, és serényen, lilán illatoz.
Szirmába szél hajol, többet nem kíván.
Tudja, ég, s föld kincse mind övé…

Szentes, 2022. május 08. 17.16 óra.

Verssarok

Dömsödi Teréz: Most…
Szentes Város Gondozási 

Központja Szeniorfog-
lalkoztató programokat szer-
vez havi rendszerességgel a 
Horváth Mihály utcai I. számú 
klubjában. Meghívást kaptam a 
legutóbbi alkalommal, s mint a 
tízfős kis csoport egyik legfi-
atalabb tagja, ismerkedhettem 
meg a foglalkozás lényegével, 
rendeltetésével. 

A foglalkozást Szat-
máriné Edó, a Nagyör-
vény utcai II. klub ve-
zetője, valamint az I. 
klub munkatársai ve-
zették. A feladatokat 
együtt állították össze, ezúttal kapcsolód-
va az Anyák Napjához. Minden feladatban 
jelen volt a „szív”, s azok úgy lettek össze-
állítva, hogy a gondolkodást és az izmokat 
is meg lehessen mozgatni a rendelkezésre 
álló másfél óra alatt, és még az életünk 
fenntartása szempontjából legfontosabb 
vízivás se maradjon ki két feladat között. 

Szatmáriné Edó érdeklődésemre el-
mondta, hogy minden hónapban egy 
szerda és csütörtök délután a szeniorfog-
lalkozások ideje. Azért van két alkalom, 
mert maximum 14 főre tudnak egyszerre 
figyelni, nem ideális tehát, hogy a csoport 
nagyobb létszámú legyen. A megoldandó 

feladatok szakmai szempontok alapján 
vannak összeállítva úgy, hogy az agy kü-
lönböző területeit erősítsék, a memóriát 
eddzék. Ebből adódik, hogy a foglalkozá-
sok témája más és más minden alkalom-
mal. 

A feladatok között a mellékelt rajzon 
látható szíveket kellett összeszámolni, ezt 
most olvasóink is megtehetik. Olyan sza-
vakat kellett gyűjteni, amelyekben sze-
repel a „szív” szó. A legkellemesebb és 
leglátványosabb többünk számára a víz 
tetején kinyíló papírvirág volt, amelyre 
a mellettünk ülő számára írtunk egy-egy 
szép üzenetet. Majd zenére egy rövid ko-
reográfiát is gyakoroltunk. A legnehezebb 

feladat a „szíves” közmondások, szólások 
kiegészítése volt, hiszen nagyon sokat nem 
ismertünk közülük. A végére az első és az 
utolsó feladatot hagytam, nem véletlenül. 

Bemutatkozásként meg kellett határoz-
nunk pár mondatban azokat a tulajdon-
ságokat, amelyeket szeretünk magunk-
ban. Nagyon sok szép gondolat hangzott 
el, mint pl. a türelem, a békesség, tenni 
a közösségért, egyensúlyba kerülni ön-
magunkban, a jószívűség, anyának lenni, 
mások társaságát keresni… Én azt mond-
tam, mostanában azt szeretem a legjobban, 
amikor rájövök, képes vagyok magamat 
önmagamhoz képest meghaladni és tuda-
tosodni abban, hogy mi a különbség a régi 
jó és a mostani jó önmagam között. 

A végén pedig azt kellett pár mondatban 
megfogalmaznunk, mikor voltunk az éle-
tünk folyamán a legboldogabbak. Minden-
ki meglepődött ezen a kérdésen, magam 
is, hiszen életünk legboldogabb pillanatai 
az eljegyzésünk, a házasságkötés napja, a 
gyermekek érkezése, s azután is számos 
közös családi esemény, történés közül tu-
dunk választani. Nem könnyű, nem is le-
het sorrendet megállapítani. Most azonban 
elgondolkodhattunk ezen. 

Legeslegvégül: mi tetszett a foglalko-
zásban? Minden. Az ilyen foglalkozások-
nak éppen az a lényege, hogy kimozdítson 
a magányból, negatív gondolatokból és 
lecsatornázza az egyént a „Most”-ba. A 
magányos ember figyelmet kapjon, hasz-
nosan, tudatosan töltsön el másokkal egy 
kevéske időt, s ezzel élményeket gyűjtsön. 

Kép és szöveg: réz

Szeniorfoglalkozás az I. klubban

FELADATOK SZÍVVEL, SZÍVESEN

A Koszta József Múzeum számára 
egy újabb kép felajánlás érkezett. Irsai 
Farkas László igazgató sajtótájékoztatón 
elmondta, hogy a kép árverésre kerül, 
örökbefogadóját keresik, és a befolyt 
összeggel a városi sportcsarnok újjáépí-
tését kívánják segíteni. A kép felajánlója 
Besze Judit, a szentesi Besze fotós csa-
lád leszármazottja, aki a találkozó alkal-
mával mesélt a családról és a felajánlott 
kép, Koszta József kisméretű önarckép 
grafikája, amelyet a művész 1940. ápri-
lis 26-án készített, történetéről. A kép 

védelem alatt áll, hátulján a zsűrizést 
igazoló címke tanúsítja ezt. 

Besze Judit érdeklődésemre 
elmondta, hogy édesapja, édes-
anyja fényképészmester volt, 
első műtermük a Kossuth ut-
cán a színházzal szemben mű-
ködött. A szakmát öccse, Lász-
ló vitte tovább, igen kalandos 
körülmények között, ugyanis 
Stockholmba disszidált, itt vált 
igazi fotóművésszé. 

Judit asszony építőipari tech-

nikus végzettséget szerzett, de 
amint a rendszerváltás lehető-
séget teremtett erre, természet-
gyógyász, reflexológus vizs-
gát tett, és praktizálni kezdett. 
Erről úgy beszélt: - Ma alkal-
mazom mindazt a tudást, amit 
a családunkban tanultam, ott-
honról hoztam. Tovább adom a 
fiamnak is, aki nemzetközileg 
elismert jógaoktató. 

A múzeum számára jótékony 
céllal felajánlott grafika Be-

sze Judit emlékei 
szerint az 50-es 
években került a 
családhoz. Édes-
apja és Koszta 
József nagyon 
jó barátságban 
voltak, gyakran 
találkoztak, ám 
a kép átadásának 
pontos körülmé-
nyeit nem ismeri. 
Örökségként ju-

tott a grafika Judit asszonyhoz 
1981-ben. A budapesti laká-
sukban a gyermekek szobájá-
ban őrizték.

A grafikát Móra József ön-
kormányzati képviselő vette át 
Szentes Város Képviselő-tes-
tülete nevében, aki köszönet-
tel méltatta a család műgyűjtő 
elkötelezettségét és a szentesi 
colorista festő, Koszta alko-
tói képességeit. Koszta része 
volt annak a szentesi szellemi 
körnek, Fridrich János fény-
képésszel együtt, akik a helyi 
értékek megőrzésén fáradoztak 
- hallhattuk. 

Kép és szöveg: dt.

KOSZTA KÉP VÁR ÖRÖKBEFOGADÓRA

Már évtizedes hagyomány, hogy minden tavasz-
szal Szentes Város Önkormányzata Anyák Napja 
környékén a Szecessziós Házban virágkiállítást és 
vásárt rendez. Az eseményre ezúttal a május 4-8. 
hétvégén került sor. 

A megnyitón, pénteken délelőtt Berezvai Csil-
la, Szentes főkertésze köszöntötte a kiállítókat és 
a vendégeket. Majd Szabó Zoltán Ferenc polgár-
mester szólt dicsérettel a közreműködőkhöz, hang-
súlyozva, hogy egyre többen, az önkormányzat, a 
vállalkozások, intézmények és a lakosság is mára 
környezete szépítéséért, virágosításáért egyre töb-
bet fáradozik. Sokan rendszeresen versenyeznek is 
a legszebb közterületek versenyében. 

Csodálattal szólt magyar nyelvünk virág elneve-
zéseiről, melyek közül számos látható, megvásárol-
ható volt a hétvégén, és örömet, örömteli feladatot 
hozott családok sokaságának. Közös örömünk lesz 
teljesebb azzal, ha virágba borul városunk. 

Kép és szöveg: dite

A VÁROSKÖZPONTI VI-
RÁGVÁSÁR MARGÓJÁRA



A Szentesi 
Sport- és Üdülő-
központban a minap 
egy új szentesi 
kiadvány bemuta-
tására került sor. A 
Szentes és térsége 
túraútvonalai című 
turisztikai kalauz 
városunk és térsé-
günk aktív turiszti-
kai szolgáltatásait, 
lehetőségeit hiva-
tott népszerűsíte-
ni. 

Ebből az al-
kalomból Szabó Zoltán 
Ferenc polgármester ki-
emelte, a városunkba lá-
togató családok számára 
a szabadidő tartalmas 
eltöltése érdekében a 
városi sport és kulturá-
lis intézmények, össze-
hangoltan igyekeznek 
egész napos programo-
kat biztosítani. Ebben 
látja a jövőt. Aktív tu-
risztikával kapcsolatos 
konferenciát szervezett 
nemrégiben Csongrád 
városa, de ilyen volt a 
Körösök Völgye Aktív 
Turisztikai megbeszélés 
is korábban. Meggyőző-
dése, hogy hálózat jel-
legű összefogással mind 
a történelmi épített kör-
nyezet bemutatásában, 
a kerékpárutakban, vízi 

környezetünk fejlesz-
tésében együtt kell mű-
ködni, és mindezekhez 
külön uniós források is 
igénybe vehetők. 

A Szentesi Sportköz-
pont vezetője, Rakk 
László (képen jobbról) arról 
beszélt, hogy a korábbi 
években is megjelent 
már hasonló kiadvány, 
amelynek készült egy 
bővített, frissített válto-
zata. Az előző év végén 
pedig hozzáláttak a har-
madik kiadás összeállí-
tásához. Ebben a kiad-
ványban már Szegvár és 
Derekegyház látnivalói 
is helyet kaptak. A ki-
advány 3000 példány-
ban, ingyenesen ter-
jesztve, Szentes Város 
Önkormányzata gon-
dozásában, kihajtható 

térképekkel jut el rész-
ben a városba látogató 
turistákhoz, részben a 
lakossághoz. Ebben a 
kiadványban a szentesi-
ek számára is van olyan 
érdekesség, amit nem 
ismernek, hiszen a fej-
lesztések folyamatosak. 
- Azt gondolom, az él-
ményt kellene eladnunk, 
amelyet az emberek a 
térségünket bejárva, az 
egyes helyszíneken átél-
nek. Ehhez kapcsolódva 
hirdetünk fotópályáza-
tot, amelynek a célja 
magának az élménynek, 
mint üzenetnek az át-
adása a potenciális ven-
dégek felé. 

A fotópályázat részle-
teiről dr. Kerekes Valéri-
ától, a Szentesi Sport- és 
Üdülőközpont igazgató-
jától hallhattunk. Július 
31-ig négy kategóriában 
várnak legalább 6 mega-
pixel felbontású fotókat 
amatőr és profi fotósok-
tól egyaránt. A pályázat 
pénzdíjazású, 20, 30 és 
45 ezer forint nyerhető 
el a legjobban sikerült 
fotókkal. Az eredmény-
hirdetés várható idő-
pontja augusztus 12. A 
részletes pályázati kiírás 
az Üdülőközpont és a 
Sportközpont honlapján 
elolvasható. A fotókból 
a következő kiadvány 
számára készül váloga-
tás.            Kép és szöveg: dite

Szentes és térségének túraútvonalai

CÉLKERESZTBEN AZ AKTÍV TURISZTIKA

Felhívom a Tisztelt La-
kosság figyelmét, hogy a  
Magyar Honvédség szer-
vezésében országos ren-

dezvény keretén belül megrendezésre kerülő „To-
borzó Emlékfutás 2022” program miatt az alábbi 
helyeken és időpontokban történnek forgalomkor-
látozások:

*Az Emlékfutás időpontja: 2022. május 13-án 
(pénteken) 14:50-től 15:10-ig futóváltó a szentesi 
alakulat csatlakozásával. 

Félpályás útlezárás mellett a futás útvonala: Vá-
sárhelyi út - József Attila utca csomóponttól (Víz-
toronytól) a Vásárhelyi úton, Petőfi utcán át a Kos-
suth térig.

*Közös futás a lakossággal 2022. május 13-án (pénte-
ken) 15:30-kor kezdődik.

Félpályás útlezárás mellett a futás útvonala: Kos-
suth térről a Somogyi Béla utcáig (a körforgalomig) 
a Kossuth utcán végig haladva és vissza a Kossuth 
térre. 

*A rendezvényhez kapcsolódó programok 2022. 
május 13-án (pénteken) 14:00 órától 16:30 óráig 
tartanak a Kossuth téren és az Erzsébet téren.

A rendezvények megtartása gépjármű felvezetés-
sel, jelzőőrös biztosítással történik.

Megértésüket és segítő közreműködésüket előre 
is köszönjük.              Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal

Műszaki Iroda

FELHÍVÁS!
A Kossuth Rádió május 14-én, a Kossuth téren 

Országjáró műsorával jelentkezik. Az élő adásban 
több mint harminc szentesi megszólaló a kultúra, a 
sport, valamint városunk múltja és jelene jó ismerői 
kapnak szót. Az élő adás 10.00 és 11.00 óra között, 
délután 14.30 és 17.30 óra között hallgatható. 

A népszerű műsor szombatonként jelentkezik ha-
zánk településeiről. Olyan rendkívül érdekes zenés 
műsor, amelyből egy-egy települést, riportokkal, 
játékokkal tűzdelve ismerhet meg az ország rádió-
hallgató lakossága.

SZENTES LESZ 
A KÖZÉPPONTBAN

A Koszta József Múzeum jótékony 
célú Terasz Talk Show beszélgetés 

sorozatában a második vendég Bertók 
Róbert (képen balról) volt, aki a Ma-
gyar Ökölvívó Válogatott Szövetségi ka-
pitánya. A beszélgetést Bocskay István 
vezette a vendég sport pályafutásáról és 
a leégett Dr. Papp László Városi Sport-
csarnokhoz fűződő emlékeiről 9 témá-
ban (menetben), mintha Bertók Róbert 
most is a ringben lett volna. 

Az első „menetben” kiderült, hogy a fiatal spor-
tember a labdarúgás és a vízilabda megismerése 
után kanyarodott a küzdősportok felé úgy, hogy ki-
váló táncos is volt. Szó esett családjáról, a hobbit 
jelentő pecázásról és a főzésről. Kedveli a zenét, 
korábban kongán játszott. 

A második „menet” az ökölvívó pályafutás kez-
deteit tekintette át. Bokszolni Szegeden, majd 
Hódmezővásárhelyen tanult. 13 éves korától már 
sikereket ért el a korosztályában. Gyorsan felhívta 
magára a figyelmet, mert fanatikusan edzett, moti-
válta, hogy bajnok legyen. 1992-ben Junior Magyar 
Bajnok lett, és szemet vetett rá az UTE sportveze-
tése. 

1994 és 2000 között a Magyar Válogatott tagjá-
vá vált, Magyar Bajnok volt, aki Nagy (Csonttörő) 
Jánost is le tudta győzni, ami nagy szó. Egy súly-
csoportban versenyzett Kovács ’Kokó’ Istvánnal, 
de a többi nagy ökölvívó klasszissal is közvetlen 
barátságba került. Napjainkig Bertók Róbert lega-
lább 140 amatőr ökölvívó mérkőzésen szállt ringbe. 

2000 után a Kinizsi TE szakosztályát vezette 

edzőként, kinevelte Faur 
Csabát, Petrovics Istvánt, 
Nagy Imre Lütyőt és a 
többieket, akikkel a Sport-
csarnok gépházában kezd-
ték az edzéseket. Három 
évvel később azonban újra 
kesztyűt húzott a kick-box 
miatt. 2004-ben világbaj-
nok lett Full Contact Live 
kategóriában. Eddig a har-
madik „menet”, és követ-
keztek a negyedikben a 
rendezvények. 

Ma is sokan hiányolják a Baba, Mama, Esküvő 
kiállítást, a Bor- és Pálinka ünnep is egyedi színfol-
tot hozott a város életébe. A fiatalok sportos életvi-
teléért indította el a „Harc a kincsért…” vetélkedőt. 
Ám a legsikeresebb a Hungerit ZRt. által támoga-
tott Szárnyas Napok voltak. 

A következőkben Bertók Róbert mesélt még a 
pihenésről, megemlékezett a Sportcsarnok vezetői-
ről, vezetési módszereik értékeiről, felelevenítette 
a boksz gálák eredményeit, melyek által Szentes 
a küzdősportok Mekkájává válhatott. A gálák pla-
kátjait a tervező Vidovics Ferenccel együtt dedikál-
ták, melyek ily módon kerülnek archiválásra, mint 
múzeumi tárgyak. A nyolcadik menet a marketing 
tevékenységeké, míg a kilencedik arról szólt, mit 
kíván a szentesieknek? 

- Azt, hogy a szülők vigyék sportolni a gyere-
keiket, kedvük, érdeklődésük szerint. Azon kívül 
minden szentesi érezze jól magát, minél többet hó-
dolhasson a kedvtelésének, legyen az sport, főzés, 
grillezés, zene, művészet...                   

Kép és szöveg: Dömsödi Teréz

BERTÓK RÓBERT A TERASZON

A Nagymágocsi Hunyadi János Ál-
talános Iskola hagyományos Festő-
piknik című rendezvényére invitálja 
az érdeklődő alkotókat és kiránduló-
kat. A rendezvényre május 21-én 9 
órától kerül sor a Károlyi-kastély par-
kjában. 

Az amatőr alkotók a kastély épü-

letének ábrázolásá-
val, vagy a környe-
zet megörökítésével 
foglalatoskodhatnak, 
a festői környezet-
ből merítve ihletet. 
Minden korcsoport, 
az óvodásoktól a 
felnőttekig, be tud 
kapcsolódni az al-
kotásba. A korcso-
port legjobbjai díja-
zásban részesülnek. 
Rajzlapot a szerve-
zők biztosítanak, a 
választott technika 
szerinti eszközöket 
a résztvevők hozzák 
magukkal, beleértve 
a kényelmi eszkö-

zöket, ülőalkalmatosságot, innivalót, 
stb. A versenyben résztvevők számá-
ra ebédet biztosítanak a szervezők. A 
művekből az iskola kiállítást rendez. 

A Festőpiknikre a 06 63 363 025 te-
lefonszámon lehet jelentkezni május 
19-éig. E-mail: hjaknm@gmail.com

ISMÉT FESTŐPIKNIK 
NAGYMÁGOCSON
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